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Anexa 4 

RAPORT DE EVALUARE AL COMISIEI DE ABILITARE 

Din data de: 10.01.2025 

Numele ~i prenumele candidatului: Macedon Dumitru MOLDOVAN 

Tit lul tezei de abilita re: Mi xuri energetice cu grad rid icat de acoperire din surse regenerabile a necesarului 
de energi e terrnca In med iul construit 

Domeniul de studii universitare de doctorat: Inginerie rnecanica 

Denumirea Institutiei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (IOSUD) unde a avut loc sedinta 
publica de sustinere a tezei de abilitare: Universitatea Transilvania din Brasov, 

Punctele tar i ale tezei de abilitare : 

•	 Tematica abordata int erdisciplinar se incadreaza In prioritatile globale, europene, nationale, 
regionale ~i locale de crestere a gradului de acoperire din surse regenerabile a necesarului de 
energie In vederea combaterii schimb5rilor climat icc generate de utilizarea combustibililor fosili 
In activitatile antropice. 

•	 Contributii importante In domeniul dezvo ltari l algoritm ilor de proiectare a mixurilor de sist eme 
de energii regenerabile ~i al aplicarii lor pentru diverse t ipuri de clad iri (cladlr! de lnvatarnant, 
cladirl de birouri, cladir: rezidenti ale}. 

•	 Dezvoltare de sta nduri de laborator pentru sist eme solar term ice, sisteme cu pompe de caldura 
sol-ape, aer-apa ~ i aer-aer, sist eme fotovoltaice on-grid ~ i off-grid, sist eme de monitorizare a 
confortului termic interior ~i al consumului de energie terrn ica si electrlca . 

•	 Coordonarea de proiecte stiintlflce nationale ~ i internatlonale. 

•	 Conceperea, dezvoltarea ~i implementarea de sist eme de energii regenerabile In un iver sitate ~ i 

la nivelul comunitat ii locale . 

•	 Colaborarea cu autoritatile locale, regionale ~i nationale In promovarea si implementarea 
sistemelor de ene rgii regenerabile . 

•	 Recunoasterea prestigiului la nivel internat ional conform Clarivate Web of Science: Indice Hirsh 
10, nurnar citari 354, total publicatii 30. 



Punctele slabe ale tezei de abilitare : 

Nu este cazul. 

[ntrebarlle formulate de comisie $i raspunsurlle candidatului / Observatiile comisiei / Rezultatul votului : 

1.	 Prof .dr.ing. Mugur Ciprian BALAN: Multumesc conducerii facultatii pentru lnvitatia de a face 
parte din aceasta comisie. Este irnpresionanta baza experimentala care a pornit de la d-ul prof. 
Visa $i care poate fi continuata de dumneavoastra . Va felicit pentru modul de prezentare si 
pentru rezultatele obtinute In cercetare $i activitatea didactica . Am 0 Intrebare legata de una din 
solutiile de a trece de la nZEC la ZEC prin montarea sistemelor eoliene. Este suficient potential 
eolian In zona Brasovului pentru aceste sisteme? Am constatat si unele zone de interferenta a 
preocuparilor dintre universitatiile noastre si vom putea avea colaborari In acest sens. 

Raspuns: Si noi vom evalua acest potential eolian care este destul de scazut In Brasov, Noi am evaluat 
influenta cladirii asupra acestor sisteme. Am constatat 0 viteza medie a vantului de 2.5m/s. Keferitor la 
stocarea sezioniera suntem Inca In evaluarea acestor sisteme . 

2.	 Prof . dr. ing. loan DOROFTEI: Multumesc pentru invitatie $i vin tot timpul cu placere la 
Universitatea Transilvania din Brasov. Am vazut teza $i este foarte bine elaborate . Din rezultatele 
obtlnute atl incercat sa-i convingeti pe producatori/Instalatori cu privire la implemetarea unor 
rezultate din cercetare? 

Raspuns: Am avut astfel de colaborari. Dar proprietarii doresc sa aiba sistemul lor $i nu au vrut sa 
implementeze astfel de proiecte. A aparut ne-Increderea beneficiarilor care au avut experiente neplacute 
In colaborarea cu CET-ul. Astfel ca dezvoltatorii imobiliari nu au fost prea deschlsi. Si la sistemele de 
orientare exlsta aceasta bariera a durabilitatii. Se intreaba cat vor rezista aceste sisteme. 

3. Prof. dr. ing. loan DOROFTE/: Ce sisteme ati folosit pentru orientare. 
Raspuns: Am folosit In general algoritmi. Nu se recornanda sisteme cu senzori In zonele ino rate . Am 
observat ca este suficient sa miscarn sistemul doar odata pe ora . 

4. Prof . dr. ing. loan DOROFTEI: Ce anume v-a impus dimensiunea colectorului triunghiular. 

Raspuns: A fost un concept lego $i cerinte arhitecturale aferente. 

5.	 Prof . dr. ing. Ion VI~A: 11 felicit pe colegul nostru care ne-a facut 0 prezentare foarte buna a 
activitatil $i a rezultatelor obtinute pe 0 perioada lunga de timp . Am cunoscut In timp aceasta 
dezvoltare $i pot aprecia valoarea rezultatelor obtinute. Ma bucur ca are 0 activitate diverse $i 
este recunoscut pe plan national $i international, iar aceasta reprezentare trebuie sa se 
regaseasca $i In universitate. Poate avea ca obiectiv transformarea institutulln ZEe. Trebuie sa 
va stabiliti un obiectiv c1ar. 

Ca sa realizati lucruri deosebite este nevoie de un colectiv de cercetare . Trebuie reluat acest 
principiu al colectivelor de cercetare, In care durnneavoastra puteti devenii un Iider. Trebuie sa 
atrageti doctoranzi care vor contribui la aceasta dezvoltare. 

Resursele sunt de asemenea foarte lmprotanta . Trebuie sa atrageti resurse pentru infrastructura 
de cercetare. Trebuie gasite nisele spre care sa va orlentati (stocare, inteligenta artificiala, etc) . 
Vizibiliatea este fundarnentala iar rezultatele trebuiesc publicate. In acest fel creste si vizibilitatea 
durnneavostra pe plan international. 

Raspuns: Va rnultumesc si voi tine cont de aceste aspecte subliniate de durnneavoastra. 

6. Prof . dr. ing. loan DOROFTEI: Sunt cladiri independente energetic la ora actuala? 
Raspuns: Da, exista mai multe astfel de cladirl inclusiv In zona Brasovulul . Sunt case care au instalate 
simultan sisteme fotovoltaice, solar-termice $i pompe de caldura . 

7.	 Prof . dr .lng. Anca DUTA: Sugerez sa luati legatura cu cei de la Ing. Mediului pentru a gasi subiecte 
de interes pentru proiecte. 



Raspuns: va multurnesc ~i voi lua legatura cu acestia. 

8.	 Prof. dr. ing . Coduta JALlU : Vreau sa apreciez ~i eu activitatea colegului nostru atilt pe plan 

didactic si de cercetare. 

REZOLUTIA COMlslEI DE ABILITARE: 

ACCEPTAREA TEZEI DE ABILITARE 

COM ISlA DE ABILITARE 

Nume si prenume: Sernnatura 

Prof.dr.ing. Mug" Ciprian BALA~~,' y~ 
Prof. de. ing, lo'n DOROFTEI fi~ 

Prof. dr. ing. Ion VI~A 
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Anexa 5 

Universitatea Transilvania din Brasov 
Facultatea de Design de Produs si Mediu 

PROCES VERBAL 

Incheiat cu ocazia sustinerii publice a tezei de abilitare elaborata de Conf. dr. ing. Macedon Dumitru 

MOLDOVAN, In vederea obtinerii atestatului de abilitare, in domeniullnginerie mecanica. 

Presedintele deschide sed int a, anunta scopul ~i prezinta comisia de abilitare, fermata din: 

SPECIALIST: Prof.dr.ing. Mugur Ciprian BALAN 

SPECIALIST: Prof. dr. ing . loan DOROFTEI 

SPECIALIST: Prof . dr. ing. Ion VI$A 

Se da cuvantul domnului lVIacedon Dumitru MOLDOVAN, care prezlnta sinteza tezei de abilitare In limba
 

rornana .
 

Se da cuvantul, In continuare, speciallstilor din components comisiei de abilitare.
 

Se consernneaza lntrebarile formulate de membrii comisiei de abi litare ~i de publicul participant, precum
 

~i raspunsurile candidatului :
 

1.	 Prof.dr.ing. Mugur Ciprian BALAN: Multurnesc conducerii facultatii pentru lnvitatia de a face 

parte din aceasta comisie . Este impreslonanta baza experimentala care a pornit de la d-ul prof. 

Visa ~ i care poate fi contlnuata de dumneavoastra . Va felicit pentru modul de prezentare si 

pentru rezultatele obtinute In cercetare ~i activitatea didactica. Am 0 intrebare legata de una din 
solutille de a trece de la nZEC la ZEC prin montarea sistemelor eoliene. Este suficient potentia l 

eolian In zona Brasovului pentru aceste sisteme? Am constatat ~i unele zone de interferenta a 
preocuparllor dintre unlversitatille noastre si vom putea avea colaborari In acest sens. 

Raspuns: Si noi vom evalua acest potential eolian care est e destul de scazut In Brasov. Noi am evaluat 
influenta cladirf asupra acestor sisteme. Am constatat 0 viteza medie a vantului de 25m/s. Referitor la 

stocarea sezioniera suntem Inca In evaluarea acestor sisteme. 

2.	 Prof. dr . ing. loan DOROFTEI: Multurnesc pentru invitatie ~i vin tot timpul cu placere la 

Universitatea Transilvania din Brasov . Am vazut teza $i este foarte bine elaborate. Din rezultatele 

obtinute ati incercat sa-i convingeti pe producatorl/instalatori cu privire la implemetarea unor 
rezultate din cercetare? 

Raspuns: Am avut astfel de colaborari . Dar proprietari i doresc sa aiba sistemul lor ~i nu au vrut sa 

implementeze astfel de proiecte. A aparut ne-increderea beneficiarilor care au avut experiente neplacute 

in colaborarea cu CET-ul. Astfel ca dezvoltatorii imobiliari nu au fost prea deschisi . $i la sistemele de 

orientare exista aceasta bariera a durabilitatii, Se intreaba cat vor rezista aceste sisteme . 

3. Prof. dr. ing. loan DOROFTEI : Ce sisteme ati folosit pentru orientare. 

Raspuns: Am folosit in general algoritmi. Nu se recornanda sisteme cu senzori in zone Ie inorate. Am 

observat ca este suficient sa miscarn sistemul doar odata pe ora . 

4. Prof. dr . ing . loan DOROFTEI : Ce anume v-a impus dimensiunea colectorului triunghiular. 

Raspuns: A fast un concept lego $i cerinte arhitecturale aferente. 
5.	 Prof. dr. ing. Ion VI$A: II felicit pe colegul nostru care ne-a facut 0 prezentare foarte buna a 

activitatii $i a rezultatelor obtinute pe 0 perioada lunga de timp. Am cunoscut in timp aceasta 

dezvoltare ~i pot aprecia valoarea rezultatelor obtinute, Ma bucur ca are 0 activitate diversa ~i 

este recunoscut pe plan national ~i international, iar aceasta reprezentare trebuie sa se 
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regaseasca ~i In universitate. Poate avea ca obiectiv tran sformarea inst itutulln ZEe. Trebu ie sa 
va stabilit i un ob iectiv c1ar. 
Ca sa real izat i lucruri deosebite este nevoie de un colectiv de cercetare . Trebuie reluat acest 
principiu al colectivelor de cercetare, In care durnneavoastra puteti devenii un lider. Trebuie sa 
atrageti doctoranzi care vor contribu i la aceasta dezvoltare. 
Resursele sunt de asemenea foarte improtanta. Trebuie sa atrageti resurse pentru infra structura 
de cercetare. Trebu ie gasite nisele spre care sa va orientati (stocare, intel igerita artificiala, etc) . 
Vizibiliatea este fund amentals iar rezultatele trebuiesc publicate. In acest fel creste si vizibilitatea 
dumneavostra pe plan international. 

Raspuns: Va multumesc ~ i vo i tine cont de aceste aspecte subliniate de dumneavoastra. 
6. Prof. dr. ing. loan DOROFTEI: Sunt cladiri independente energetic la ora actuala? 

Raspuns: Da, exista mai multe astfel de cladlri inclusiv In zona Brasovului, Sunt case care au instalate 
simultan sisteme fotovolta ice, solar-t ermice ~ i pompe de caldura . 

7.	 Prof . dr.lng. Anca DUTA: Sugerez sa luati legatura cu cei de la Ing. Mediului pentru a gasi subiecte 
de int eres pentru pro iecte . 

Raspuns: Va rnulturnesc ?i voi lua legatura cu acestia. 
8.	 Prof. dr. ing. Ccduta JALlU: Vreau sa apreciez si eu activitatea colegului nostru atat pe plan 

didactic ?i de cercetare. 

In final, dupa deliberari, presedintele sedintei de sust inere publica prezinta rezultatul propu s de comisia
 
de abilitare.
 

In Incheierea sedintei, se da cuvantul cand idatului.
 

Presedinte, Secretar, 
Prof.Dr .lng . Codruta JALIU Prof .Dr. Alexandru ENESCA 

#-- 


